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آینده ای خوش برای بیت کوین 
 آنتونی اسکاراموچی، موسس شرکت مدیریت 
دارایی جهانی اسکای بریج بر این باور است که 
بازار رمزارزها در سال های آینده رشد قابل توجهی 
را تجربه خواهد کرد و احتمالا بیت کوین تا ۳۰۰ 
هزار دلار هم برسد.  اسکای بریج کپیتال در مورد 
بیت کوین و اتریوم در 12 تا 24 ماه آینده بسیار 
خوشبین است. موسس این شرکت مدیریت دارایی 
جهانی توضیح داد که بزرگ ترین ارز دیجیتال جهان 
می تواند در طول شش سال به ۳۰۰ هزار دلار برسد و 
از سرمایه گذاران می خواهد که آرامش خود را حفظ 
کرده و آن را برای بلندمدت هولد کنند.  آنتونی 
اسکاراموچی، موسس و شریک مدیر شرکت مدیریت 
دارایی جهانی اسکای بریج کپیتال، چشم انداز شرکت 
خود را برای بیت کوین و اتریوم به اشتراک گذاشت.  او 
در پاسخ به سوالی در مورد اینکه آیا زمستان کریپتو 
به پایان رسیده است یا خیر، با استناد به داده های 
اقتصادی بهتر از حد انتظار مانند نرخ تورم و بیکاری 
که هفته گذشته منتشر شد، گفت: »من می خواهم به 
مردم هشدار دهم که شرایط فعلی را تحت نظر قرار 
دهند.«  بنیانگذار اسکای بریج در ادامه گفت: باور ما 
بر این است که در بازار رمزارزها، بسیاری از اهرم ها 
خارج از این سیستم هستند. بنابراین شما شاهد 
بهبودی بسیار قوی خواهید بود: این به سرمایه گذاران 
یادآوری می کند که کنار نکشند، با ترس خود مبارزه 
کنند، صبور بمانند و هولدر بلندمدت باشند.  وی 
ایجاد  باعث  همه گیر  بیماری  گفت:  همچنین 
مشکلاتی شد. ما پول زیادی به سیستم وارد کردیم 
که باعث تورم شد و بدیهی است که زنجیره تامین را 
مختل کرد. اما شما باز هم می توانید به آن سه ماهه 
چهارم 2۰19 بازگردید که یک اقتصاد بسیار قوی بود 
)بیکاری پایین و تورم بی خطر(. این موضوع احتمالا 
6 تا 12 ماه طول خواهد کشید. من فکر می کنم که 
بازار شروع به درک این موضوع کرده است.  وی 
خاطرنشان کرد که بزرگ ترین موقعیت های ارزهای 
دیجیتال اسکای بریج در بیت کوین و اتریوم است 
و افزود که این شرکت همچنین به سولانا علاقه 
داشته و موقعیت قابل توجهی در الگوراند دارد.  
سکاراموچی با به اشتراک گذاشتن چشم انداز خود 
برای بیت کوین، »بهبود شبکه لایتنینگ، افزایش 
برنامه ها و سهولت تراکنش ها روی بیت کوین« 
را توصیف و خاطرنشان کرد: قرار است که شاهد 
فعالیت های تجاری بسیار بیشتری باشید.  در همین 
حال، قرار است که آپدیت مرج برای اتریوم انجام 
شود که هزینه تراکنش ها را در آن شبکه کاهش 
می دهد. بسیاری از معامله گران احتمالا این شایعه 
را پیش خور می کنند. آنها احتمالا با اخبار آپدیت 
مرج که در اواسط سپتامبر اتفاق می افتد، دارایی 
خود را می فروشند. من به مردم هشدار می دهم که 
این کار را نکنند. اینها سرمایه گذاری های بلندمدت 
بزرگی هستند.  بنیانگذار اسکار بریج تاکید کرد: اگر 
پیش بینی ما درست باشد، در شش سال آینده، اگر 
بیت کوین به ۳۰۰۰۰۰ دلار در هر سکه برسد، فرقی 
نمی کند که آن را با 2۰۰۰۰ دلار خریداری کرده 
باشید یا 6۰۰۰۰ دلار. واقعا مهم نیست.  اسکاراموچی 
سپس به Blackrock، بزرگ ترین مدیریت دارایی 
جهان، اشاره کرد که اخیرا یک تراست خصوصی 
بیت کوین راه اندازی کرده است و به درخواست »قابل 
توجه« برخی از سرمایه گذاران نهادی اشاره می کند. 
در نهایت، لری فینک ]مدیر عامل بلک راک[ تقاضای 
نهادی را می بیند. در غیر این صورت، او آن محصولات 
را راه اندازی نمی کرد و با کوین بیس همکاری 
نمی کرد. هنگامی که این اتفاق می افتد، می خواهم 
به مردم یادآوری کنم که تنها 21 میلیون بیت کوین 
در بازار وجود دارد و با عرضه بسیار کم، شوک تقاضا 
خواهید داشت.  در اوایل این ماه، اسکاراموچی گفت 
که ارزش بازار واقعی بیت کوین 4۰ هزار دلار و اتریوم 
28۰۰ دلار است. در ماه مارس، او پیش بینی های 
شرکتش مبنی بر اینکه بیت کوین تا پایان سالجاری 
به 1۰۰ هزار دلار و بلندمدت به 5۰۰ هزار دلار خواهد 
رسید، را دو برابر کرد.  اسکاراموچی همچنین بر این 
باور است که افراد نباید بر اساس احساسات رفتار 
کنند. وی در ادامه گفت: اگر در بهترین 1۰ روز خارج 
از بازار باشید، بازدهی خود را از 7. 5 درصد به بازدهی 
2 درصد کاهش می دهید. این کل بازار سهام است. 
بسیاری از افراد کوتاه مدت، بسیاری از بخش های 
تحقیقاتی و مراکز مختلف وجود دارند که واکنش های 
تندی نسبت به اتفاقات دارند و بیش از حد احساساتی 
برخورد می کنند. وی در پایان گفت: ما شاهد یک 
سناریوی بسیار خوش بینانه برای بیت کوین، اتریوم، 

سولانا و الگوراند طی 12 تا 24 ماه آینده هستیم. 

بازارارزدیجیتال

 پرداخت وام اجاره 
به حدود ۱۵ هزار نفر تاکنون

از اواسط خرداد که فرآیند ثبت نام متقاضیان 
تسهیلات کمک ودیعه مسکن توسط وزارت راه و 
شهرسازی آغاز شده تاکنون بیش از 5۳ هزار نفر 
برای دریافت وام به بانک های مربوطه معرفی و 
حدود 51 هزار نفر این تسهیلات را دریافت کرده اند. 
از زمان ابلاغ دستورالعمل تسهیلات کمک ودیعه 
مسکن در نیمه خرداد ماه 1۰41 تا امروز ۰1 مرداد 
تعداد 5۳ هزار و 616 پرونده برای متقاضیان معرفی 
شده کمک ودیعه مسکن به بانک های مربوطه 
تشکیل شده که از این تعداد 41 هزار و ۰58 نفر 
به میزان 6168 میلیارد ریال تسهیلات ودیعه 
مسکن خود را دریافت کرده اند. بنا به گفته مهدی 
صحابی ـ معاون اداره اعتبارات بانک مرکزی، 
پس از مصوبه شورای پول و اعتبار سهمیه بانکی 
و استانی به همراه دستورالعمل نحوه پرداخت به 
نظام بانکی از سوی بانک مرکزی ابلاغ شده است. بر 
این اساس متقاضیان دریافت تسهیلات با مراجعه 
به سامانه وزارت راه و شهرسازی و ارائه اجاره نامه 
کدرهگیری دار رسمی مربوط به سال 1۰41 ثبت نام 

اولیه را انجام می دهند.

ذرهبیــــن

 افزایش دستمزد کارگران 
چه زمانی اعمال می شود؟ 

 در تیر و مرداد امسال مرکز آمار ایران برای حقوق 
بگیران اخبار امیدوارکننده ای نداشت و در گزارش های 
این سازمان نرخ تورم نقطه ای هر ماه بالای 5۰ درصد 
بود درحالی که غایت افزایش دستمزد کارگران رقم 
ثابت ۳8 درصد برای تمام ماه های سال 14۰1 است.  
ثبت نرخ صعودی تورم برای دو ماه پیاپی، کارگران 
را به واکنش واداشت تا بلکه از طریق شورای عالی کار 
راهی برای ترمیم قدرت خرید از دست رفته و تقویت 
دستمزد بیابند. اما آیا تلاش می تواند به نتیجه مثبتی 
منتج شود؟ به طوری که  در تیر و مرداد امسال مرکز 
آمار ایران برای حقوق بگیران اخبار امیدوارکننده ای 
نداشت و در گزارش های این سازمان نرخ تورم نقطه ای 
هر ماه بالای 5۰ درصد بود، درحالی که غایت افزایش 
دستمزد کارگران رقم ثابت ۳8 درصد برای تمام 
ماه های سال 14۰1 است همچنین افزایش تورم برای 
مزدبگیرانی که درآمدشان مقطوع و ثابت است، حتی 
در سایه پرداخت یارانه معیشتی جدید، پیامدی غیر از 
کاهش قدرت خرید ندارد که در واکنش به این اتفاق 
و ترس تکرار دوباره آن، کارگران درصدد برآمده اند تا 
به طریقی دولت و کارفرمایان را مجاب کنند تا راهی 
برای ترمیم قدرت خرید از دست رفته و تقویت حقوق 
ماهانه خود بیابند.  علی خدایی نایب رئیس کانون عالی 
شوراهای اسلامی کار کشور و از امضاکنندگان مصوبه 
دستمزدهای شورای عالی کار در این باره گفت: در 
زمانی که دستمزدهای امسال تعیین شد، دولت اصرار 
داشت که تورم سال 14۰1 در حد ۳۰ درصد خواهد 
بود، با این فرض انتظار می رفت که دستمزدهای تعیین 
شده دست کم 7۰ درصد هزینه های زندگی را پوشش 
دهد درنتیجه اینکه از حالا دنبال آن هستیم تا فعالیت 
کمیته دستمزدهای شورای عالی کار یکبار دیگر آغاز 
شود تا به یافتن راهی برای جبران قدرت خرید از دست 
رفته کارگران منجر شود و شورای عالی کار که یکی 
از وظایف آن تعیین مزد سالانه کارگران است، باید 
دست کم ماهی یکبار تشکیل جلسه بدهد، با توجه 
به رو به پایان بودن ماه مرداد بعید نیست که تشکیل 
جلسه مورد نظر گروه کارگری به ماه شهریور موکول 
شود.  البته تشکیل این جلسه جدا از اتفاقی است که 
ماه گذشته با ابطال مصوبه افزایش حق مسکن کارگری 
از سوی مجلس و الزام دولت به ابلاغ حق مسکن 65۰ 
هزار تومانی افتاد. اگرچه هنوز در این خصوص نیز 
دولت هنوز مصوبه جدید را ابلاغ نکرده است هرچند 
در سال 14۰۰، وزارت کار توانست با برنامه ریزی زمان 
بندی شده، پرونده افزایش مزد سال 14۰1 را زودتر از 
همیشه ببندد اما نگاهی به سوابق برگزاری جلسات این 
شورا نشان می دهد که به صورت سنتی، این شورا به 
ندرت برای تغییر دستمزد تعیین شده تشکیل جلسه 
داده است.  به عنوان مثال در سال 99 نیز که نوسانات 
تورمی باعث کاهش قدرت خرید عمومی شده بود، قرار 
شد تا این شورا در نیمه دوم سال درخصوص یافتن 
راهی برای ترمیم قدرت خرید از دست رفته کارگران 
تشکیل جلسه بدهد اما در نهایت برگزاری این جلسات 
آنقدر کشدار شد که در عمل خروجی آن به افزایش مزد 

سال 14۰۰ منجر شد.  
  خبر مهم ارزی بانک مرکزی برای مردم

مدیر روابط عمومی بانک مرکزی از رشد 81 درصدی 
معاملات در سامانه نیما خبر داد.  مصطفی قمری وفا 
در صفحه شخصی خود در فضای مجازی نوشت: حجم 
معاملات در سامانه نیما از ابتدای سال تاکنون به بیش از 
16. 2 میلیارد دلار رسیده است؛ این میزان معاملات رشد 
81 درصدی در مقایسه با مدت مشابه سال قبل را نشان 
می دهد.  در بازار حواله نیز حجم معاملات روزانه ارز به 
بیش از 2۰۰ میلیون دلار رسیده و عرضه همیشه بیش از 
تقاضا بوده است که با ابتکار بانک مرکزی، ارز توافقی هم 
در 2 ماه گذشته و بر اساس عرضه و تقاضا توانسته از نظر 
حجم معاملات و عمق بازار به شرایط مطلوبی برسد.  طبق 
تاکید رئیس کل بانک مرکزی، توسعه این بازار را به عنوان 
هدایتگر آن ادامه داده و آرامش حوزه ارزی کشور را به 

عنوان اولویت اصلی دنبال می کنیم. 

  دورخیز ایران 
برای صادرات به قطر در جام جهانی

اقدام ارزی و  در مورد آخرین مصوبات کمیته 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی در خصوص بهره مندی 
تولیدکنندگان، تجار و صادرکنندگان از ظرفیت برگزاری 
جام جهانی در قطر گفت: با توجه به ضرورتی که در این 
موضوع وجود دارد و نظر به تاکید بر توسعه روابط تجاری 
در سفر امیر قطر به تهران و سفر رئیس جمهور به قطر، 
مشوق هایی برای 5 گروه کالایی در نظر گرفته شد. 
وی با بیان اینکه بر اساس مشکلاتی که در خصوص 
زیرساخت های لجستیکی حمل و نقل، گمرک و شناخت 
وجود دارد، این مشوق ها اتخاذ شده است، ادامه داد: مقرر 
شد تا 5 گروه کالایی محصولات غذایی، میوه و تره بار، 
خشکبار، صنایع دستی و فرش از تاریخ یک شهریور تا ۳۰ 
آبان ماه برای صادرات به قطر تنها 7۰ درصد تعهد ارزی 
داشته باشند و ۳۰ درصد ارز صادراتی را در مصارف خود 
برای هزینه ها مصرف کنند. رئیس سازمان توسعه تجارت 
در ادامه افزود: زمان بازگشت ارز حاصل از این صادرات 
نیز به 6 ماه از تاریخ صدور پروانه افزایش یافته است. وی در 
خصوص راه اندازی خط مستقیم کشتیرانی از بندرعباس 
به بندر حمد قطر تاکید کرد: با هماهنگی سازمان بنادر 
این خط راه اندازی شده و تجار می توانند از طریق اداره 
کل غرب آسیای سازمان توسعه تجارت و سازمان بنادر 
اطلاعات بیشتر را کسب کنند. رئیس سازمان توسعه 
تجارت همچنین با اشاره به برگزاری نمایشگاه عرضه 
محصولات ایرانی در قطر یادآور شد: این نمایشگاه از 25 
شهریورماه تا آخر مهر ماه برگزار می شود و مرکز تجاری 

ایران در قطر در حال انجام امور مربوط است.

دریچـــــه

خبـــــر

آرمــان ملی-  صدیقــه بهزادپــور: اعتراضات 
بازنشســتگان به رقم حقوق خود و نوســانات 
تصمیم گیری در این خصوص از قبل عید سال جاری 
آغاز شــد و تاکنون به نتیجه مطلــوب و ثابتی 
منتهی نشده اســت. فعالان حقوق بازنشستگان 
بر این عقیده هستند که حمایت از بازنشستگان 
باعث ایجاد امید و انگیزه در کارکنان در ســطوح 
مختلف جامعه خواهد شد و عمده نگرانی حامیان 
بازنشستگان این اســت که قانون همسان سازی 
حقوق بازنشستگان به فرجامی نرسد .گمانی که 
رئیس کانون بازنشستگان تامین اجتماعی استان 
تهران نیز بر آن صحه می گذارد و بر این باور است 
که با تداوم این روند همچنان مشکلات و اعتراضات 
بازنشستگان ادامه خواهد داشت و معتقد است که  
البته سرمان کلاه نمی رود. این اعتراضات نوسانات 
بسیاری را در تهران و دیگر شهرهای کوچک و بزرگ 
به وجود آورد و اعتراضات گروهی که با پشت ســر 
گذاشتن سال های فعالیت و جوانی در سازمان ها 
و نهادهای دولتی باید آســایش و آرامش را تجربه 
کنند اما برخلاف آنچه در آموزه های دینی و اخلاقی 
و قانونی کشورمان به آن توصیه شده، با بی توجهی به 
نیاز واقعی بازنشستگان که در آستانه سالمندی قرار 
گرفته اند به  تجمع کشانده  بتوانند شاید به  خواسته 

خود دست یابند. 

به منظور بررسی این مشکل »آرمان ملی« به گفت وگو با علی 
دهقان کیا رئیس کانون بازنشستگان تامین اجتماعی استان 

تهران به عنوان یکی از فعالان در این عرصه پرداخته است. 
 چه مدت از وعده افزایش حقوق به بازنشستگان 
می گذرد و این گروه تاکنون با چه مشکلاتی مواجه 

شده اند؟
بیش از 5 ماه است که از وعده افزایش حقوق بازنشستگان 
می گذرد، اما هنوز افزایش قانونی برای سایر سطوح بازنشستگان 
را ندیده ایم این در حالی است که تورم در برخی از کالاها 1۰۰ 
درصد بوده، تاکنون صحبت های ضد و نقیض بسیاری در این 
زمینه شده است. ما انتظار داریم که دستمزدها در شورای عالی 
کار به دقت مورد توجه قرار گیرد یا طبق ماده چهل و یک قانون 
کار که تعیین دستمزد باید بر اساس تورم انجام شود، چیزی که 

در قانون هم آمده است و همگان به آن اشراف دارند. 
 به نظر شما چرا دولت به وعده های خود درباره افزایش 

حقوق بازنشستگان عمل نمی کند؟
افزایش حقوق ده درصدی بازنشستگان با توجه به میزان 
دریافتی آنها در سال گذشته و میزان تورم سال جاری، مورد 
اعتراض بازنشستگان قرار گرفت و در حقیقت نظر کارشناسی 
دولت در خصوص میزان افزایش حقوق خود را قبول نداشتند 
و به تدریج دامنه اعتراضات از کانون های بازنشستگی در مراکز 
استان به شهرها و دیگر نقاط گسترده شد که منجر به برگزاری 
جلسه ای با حضور اعضای کمیسیون امور اجتماعی وکانون عالی 
بازنشستگان شد که در نهایت از نظرات کانون دفاع به عمل 
آمد،چراکه به استناد ماده 96، تامین اجتماعی موظف است بر 
اساس میزان تورم خدمات و تسهیلات مناسب برای بازنشستگان 
و مستمری بگیران به دولت پیشنهاد ارائه کند و دولت هم به 
همان نسبت می تواند اظهارنظر کند، به عبارتی بر اساس میزان 
تورم باید اعمال نظر کند و این امری است که تاکنون بر سر آن 
با دولت اختلاف ایجاد شده است و پرونده وعده های دولتی به 
بازنشسته ها هر روز چاق و چاق تر می شود در حالی که همگان بر 

وفا بر عهدِ دولت به بازنشستگان و دولت تاکید دارند. 
 چرا اقدامات صورت گرفته تاکنون به سرانجام 

نرسیده است؟
با وجود برگزاری جلسات متعددی که با مجلس و نمایندگان 
دولت داشته ایم، هنوز ره به جایی نبرده ایم. رئیس جمهور بعد 

از اعتراض اولیه بازنشستگان، دستور حل مشکل به جناب 
آقای مخبر و جلسه ای 4 ساعته با حضور نمایندگان کانون 
عالی بازنشستگان، مقرر شد تا معاون اول ریاست جمهوری 
بعد از 48 ساعت نظر نهایی خود را درباره ماده 96 اعلام کنند 
که هیچ واکنشی از طرف ایشان دیده نشد. این در حالی است 
که در جلسات بعدی با حضور کمیسیون امور اجتماعی و 
کمیسیون امور اقتصادی مجلس و تایید نظر کانون و محق بودن 
در درخواست افزایش حقوق با شرایط خاص، باز هم وعده حل 
مشکل بدون اجرایی شدن داده شد و متأسفانه فقط پرونده وعده 
وعیدها در این زمینه بزرگ تر شد. در نهایت رئیس مجلس با لغو 
مصوبه دولت درصدد حمایت از بازنشستگان برآمدند و قرار شد 
که مصوبات نهایی در شهریور ماه سالجاری امضا گردد و البته با 
توجه به اینکه تا کنون هیچ قولی به سرانجام نرسیده بازنشستگان 
باز هم گمان دارند که این قول هم به سرمنزل مقصود نخواهد 

رسید. 
 ماجرای حقوق بازنشستگان کی تمام می شود؟

با اعلام رسمی وزارت رفاه و سازمان تامین اجتماعی، افزایش 
حقوق بازنشستگان غیر حداقلی بگیر این سازمان به ماه شهریور 
موکول شد. این یعنی برای ماه مرداد از افزایش مستمری ها خبری 
نیست. اما آیا بازنشستگان معترض از نتیجه کار راضی هستند؟به 
باور بازنشستگان معترض، این قضیه زمانی تمام شده تلقی خواهد 
شد که دست کم دولت به نشانه اثبات حسن نیت خود، احکام 
بازنشستگان مشمول را اصلاح کند و تا زمانی که این اتفاق نیفتد، 
احتمال کشدار شدن ماجرا وجود خواهد داشت. که البته با توجه 
به بدقولی های صورت گرفته، صحبت های هفته گذشته از نظر 
عموم بازنشستگان معترض قابل تامل است. تا به امروز راجع به 
اصلاح مصوبه مورد بحث جلسه زیاد داشتیم، حتی مجلس هم 
حق را به بازنشستگان داد اما دولت یا سکوت کرد و یا وعده داد، 
نتیجه اینکه حال می گویند که از شهریورماه حقوق بازنشستگان 
غیرحداقلی بگیر سازمان تامین اجتماعی را تصحیح خواهیم 
کرد. تا به امروز همه مسئولان حرف های کلی زده اند، اینکه قرار 
است حقوق بازنشستگان مطابق ماده 96 قانون تامین اجتماعی 
اصلاح شود هنوز در حد حرف است و تا احکام بازنشستگی جدید 
صادر نشود معلوم نخواهد شد که نحوه اصلاح چگونه خواهد بود 
و اینکه مسئول بدعهدی ها چه کسانی هستند؟ باید معرفی و 

بازخواست شوند. 

 پیش بینی پایانی شما برای حل مشکل بازنشستگان 
در این خصوص چیست؟

برای سال 14۰1 اشتباهی صورت گرفت که نتیجه آن اعتراض 
بازنشستگان بود و مداخله هیات تطبیق مقررات مجلس شورای 
اسلامی در جهت ابطال مصوبه دولت. نتیجه اینکه حالا نزدیک به 
یک ماه از ابطال افزایش 1۰ درصدی حقوق بازنشستگان سازمان 
تامین اجتماعی می گذرد، اما هنوز معلوم نیست که این بار دولت 
چه میزانی را برای افزایش حقوق این جماعت پیش بینی خواهد 
کرد. با این حال انتظارات و توقعات حول این محور است که دولت 
برای سال 14۰1 طبق پیشنهاد هیات مدیره سازمان تامین 
اجتماعی عمل کند و این بار برای سایر سطوح بگیران ۳8 درصد 
افزایش حقوق در نظر بگیرد. البته درجلسات قبلی قرار شده که 
وزیر کار در جلسه 25 مرداد کانون عالی بازنشستگان در بندرانزلی 
حضور یابند و خبر خوبی برای ما داشته باشند و امیدواریم که 
وعده های دولت به سرانجامی مطلوب برسد.بدهی دولت به تامین 
اجتماعی بر اساس ارزش پول فعلی حدود 2 تریلیون تومان است .
 میزان بدهی دولت به تامین اجتماعی در حال حاضر 

چقدر است؟
برآورد میزان بدهی دولت به تامین اجتماعی که البته از دولت 
سابق تا کنون ادامه دارد به سختی ممکن است ارزشگذاری 
شود، چراکه این رقم با توجه کاهش ارزش پول از سال های 
قبل تاکنون باید چندین برابر محاسبه شود. هرچند بر اساس 
برآوردهای صورت گرفته میزان بدهی دولت بیش از 2 هزار 
میلیارد تومان است که البته اگر بنا بر محاسبه به ارزش پول 
فعلی بررسی گردد، این رقم به حدود 2 تریلیون تومان بالغ 
می گردد و در حقیقت ما الان فقط قصد داریم که یک چهارم 
مبلغی که حق مان است را از دولت دریافت کنیم. این در حالی 
است که سازمان برنامه و بودجه معتقد است که دولت به تامین 
اجتماعی بدهکار نیست ولی اگر لازم باشد ما قادر به ارائه تمام 
مستندات و مدارک در این حوزه هستیم.  هرچند بازنشستگان 
تامین اجتماعی تا این اندازه بدبین هستند که با توجه اتفاقات 
چند ماه گذشته، چشم شان به صدور احکام جدید بازنشستگی 
باشد و به وعده و وعیدها دل خوش نباشند. از مسئولانی که در 
این زمینه مسئولیت دارند انتظار داریم مشکل عدم افزایش 
حقوق قانونی بازنشستگان را که در حال تبدیل شدن به زخمی 

کهنه است را حل کنند. 

  رئیس کانون بازنشستگان تامین اجتماعی تهران در گفت و گو با »آرمان ملی«: 

اخلالگران واقعی را پای میز محاکمه بیاورید

؛

سرقت از خودروهای وارداتی در گمرک  و   بنادر! 
اعلام برخی واردکنندگان و البته تائید 
رفتن  سرقت  به  از  مربوطه  مسئولان 
قطعات خودروهای وارداتی که در گمرک 
و بنادر قرار دارد حکایت دارد؛ آنطور که 
مدیرعامل سازمان اموال تملیکی گفته 
اکنون تعداد زیادی خودرو وارداتی دپو 
شده وجود دارد که بسیاری از قطعات آنها به 
سرقت رفته است. چندی پیش و در جریان 
امحای فنی سه دستگاه خودروی آمریکایی 
که در اختیار سازمان اموال تملیکی قرار 
داشت، مدیرعامل این سازمان در بخشی از 
اظهاراتش در مورد چرایی عدم بازصادرات 
این خودروها به موضوع قابل تاملی اشاره 
کرد و گفت که برخی قطعات  آنها در این 
سال ها به سرقت رفته و یا هنگام جابه جایی 
آسیب دیده است این درحالی است که 
واردات خودرو از سال 1۳97 ممنوع است 
ولی همچنان چند هزار خودرو که قبل 
از ممنوعیت وارد شده، در گمرک و بنادر 
بلاتکلیف باقی مانده است، در این بین 
ممکن است خودروهایی برای مصارف 
خاص وارد کشور شود. این در حالی است 
که جریان سرقت از خودروهای وارداتی 
در مبادی ورودی، از برخی وارکنندگان 
نیز مورد بررسی قرار گرفت و عنوان شد که 
پیش آمده، خودرویی وارد گمرک شده بود 
و در فاصله ترخیص، برخی قطعات جانبی 
آن به سرقت رفته است.  این موضوع از 

مسئولان مربوطه نیز پیگیری شد و در همین 
رابطه اجتهادی-  مدیرعامل سازمان اموال 
تملیکی ضمن تائید این جریان گفت: یکی 
از دغدغه های فعلی سازمان اموال تملیکی 
این است که در حال حاضر تعداد زیادی 
خودرو در بندر انزلی قرار دارد که بسیاری 
از قطعات آنها در سال های گذشته به سرقت 
رفته است. اینکه در محوطه سازمان منطقه 
آزاد انزلی است و یا گمرک را مطمئن نیستم 
ولی مسئولیت بر عهده نهاد و یا سازمانی 
است که خودروها در محوطه آن پارک شده 
و در اختیار دارد.  او در این رابطه توضیحات 
بیشتری ارائه کرد و افزود: مسئولیت چنین 
سرقت هایی بنا به اینکه کالا در اختیار کدام 

سازمان برای نگهداری قرار گرفته، متفاوت 
است، زمانی کالا در اختیار بندر، شرکت 
انبارهای عمومی و یا در اختیار گمرک و 
اموال تملیکی است که طبیعتا مسئولیت 
حفاظت نیز بر عهده همان سازمان خواهد 
بود.  این مقام مسئول گفت: اگر کالا قاچاق 
باشد و رأی قطعی به نفع دولت صادر شود که 
صاحب آن دولت است؛ اگر رأی برائت باشد 
که به صاحب کالا استرداد می شود. همچنین 
کالا ممکن است امانی باشد، بر این اساس 
اگر شرایط نگهداری نامناسب باعث ضرر 
شده باشد، قابل جبران است. ما به عنوان 
نماینده دولت مکلف هستیم علیه اشخاصی 
که به اموال دولت و یا اموال امانی مردم در 

انبارها آسیبی وارد کرده اند و یا به جهت عدم 
توجه مسئولان مربوطه و عدم حفاظت لازم، 
آسیبی وارده شده باشد، شکایت کنیم تا 
مورد رسیدگی قرار گیرد اما موضوع سرقت 
و آسیب کالای وارداتی از گمرک نیز مورد 
سوال قرار گرفت و در این باره خدرویسی- 
مدیرکل دفتر بازرسی گمرک ایران گفت 
که اگر کالایی در محوطه اماکن گمرکی 
باشد و بدون تشریفات گمرکی، خارج شود 
که قطعا شامل مقررات قاچاق است.  وی 
با اشاره به مسئولیت آسیب دیدن کالای 
وارداتی، قبل از ترخیص توضیح داد: تا قبل 
از قانون امور گمرکی مصوب 1۳9۰، در 
قانون مصوبه 1۳5۰، قانون گذار در این باره 
تصریح نکرده بود و گمرک طبق آئین نامه 
اجرایی و توافقنامه ای که بر اساس ماده 
58 قانون سابق بود، بحث تخلیه، نگهداری، 
بارگیری و انبارداری را به شرکت انبارهای 
عمومی و خدمات گمرکی واگذار کرده بود. 
اما در قانون جدید در ماده 25 و 26، تکلیف 
روشن شد و مسئولیت های مربوط به کالا بر 
عهده مرجع تحویل گیرنده که در بند )ک( 
ماده یک قانون امور گمرکی تعریف شده، 
قرار گرفته است. بنابراین مسئولیت در اماکن 
بندری با سازمان بنادر، مناطق ویژه بر عهده 
مناطق و در گمرکات زمینی بر عهده شرکت 
انبارهای عمومی به عنوان مرجع تحویل 

گیرنده است. 
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